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REVISTA PRESEI 
 

 Data la care Comisia de la Veneţia ar putea publica raportul pe legile justiţiei, în urma vizitei în România 
Senatorul PNL Alina Gorghiu a declarat, marţi, că în iulie Comisia de la Veneţia va publica un raport preliminar pe 
legile Justiţiei, urmând ca în octombrie să publice raportul definitiv, după ce membrii Comisiei pentru legile 
Justiţiei s-au întâlnit cu delegaţia Comisiei de la Veneţia. 
"Am o mare satisfacţie, împreună cu colegii mei, că am reuşit concretizarea acestui demers, ca urmare a unei 
inţiative pe care PNL a avut-o, iniţiativă care, din păcate, deşi trebuia să aparţină majorităţii parlamentare, 
Parlamentului, ministrului Justiţiei, ne-a fost refuzată în mod constant. De altfel, la întâlnirea pe care am avut-o cu 
delegaţia Comisiei de la Veneţia, ne-au şi spus experţii internaţionali, membri ai acestui corp internaţional, că s-ar 
fi bucurat dacă sesizarea s-ar fi făcut într-o fază mult mai incipientă a dezbaterii legislative pe legile Justiţiei, 
pentru că acum stadiul este aproape de finalizare şi le va fi destul de greu să se încadreze într-un calendar 
accelerat astfel încât să poată emite un raport de care ţara vizată, în speţă România, să ţină cont", a afirmat 
Gorghiu. 
Ea a spus că reprezentanţii Comisiei de la Veneţia au informat că raportul preliminar va fi gata în iulie. 
"Informaţia pe care ne-au dat-o este că se va face, de principiu, cel mai sigur, un raport preliminar în iulie, pentru 
ca în octombrie să fie un raport definitiv pe legile Justiţiei din România", a precizat Gorghiu. 
Ea i-a acuzat pe parlamentarii PSD doar ”au mimat” interesul pentru recomandările venite din partea membrilor 
Comisiei de la Veneţia. 
"În ceea ce priveşte dezbaterea în sine din interior, s-au discutat câteva aspecte legate de cariera magistraţilor, 
incompatibilităţi ale magistraţilor care ştiţi că au fost extinse, scoaterea preşedintelui şi a CSM sau diminuarea 
rolului acestor instituţii din procedura de numire sau de revocare a procurorilor cu funcţii înalte în statul român. 
Cert este - dacă îmi permiteţi o concluzie - că PSD a mimat interesul pentru recomandările care vor veni din partea 
Comisiei de la Veneţia şi cumva am convingerea că nu va aştepta deloc acest raport, nici măcar pe cel preliminar, 
dacă între timp Curtea Constituţională se va pronunţa şi nici nu va ţine cont de recomandări", a mai menţionat 
Alina Gorghiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 TURUL de forţă al Comisiei de la Veneţia în România. Delegaţia a discutat cu CCR despre presiunile la adresa 
judecătorilor Curţii 
Membrii delegaţiei Comisiei de la Veneţia i-au cerut, marţi, precizări preşedintelui CCR, Valer Dorneanu, în 
legătură cu sesizarea Curţii Constituţionale adresată Comisiei de la Veneţia cu privire la presiunile la adresa 
judecătorilor CCR, după decizia care o vizează pe Laura Codruţa Kovesi. 
”În cursul întrevederii s-au purtat discuţii referitoare, în esenţă, la unele aspecte de constituţionalitate care s-au 
ridicat pe parcursul procesului legislativ de elaborare a legilor de modificare şi completare a Legii nr. 303/2004 
privind statutul judecătorilor şi procurorilor, a Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară şi a Legii nr. 
317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii. De asemenea, oaspeţii au solicitat precizări în legătură cu 
circumstanţele scrisorii adresate de către Curtea Constituţională Comisiei de la Veneţia, Secretarului Consiliului 
Europei şi Preşedintelui Conferinţei Curţilor Constituţionale Europene cu privire la presiunile exercitate asupra sa 
şi îndemnurile publice la nerespectarea deciziilor Curţii Constituţionale”, se arată într-o comunicare a Curţii 
Constituţionale, publicată după întrevederea unor judecători CCR cu o delegaţie a Comisiei Europene. 
Preşedintele Curţii Constituţionale a României, Valer Dorneanu, a fost însoţit la întâlnirea de lucru, de marţi, cu 
delegaţia Comisiei Europene pentru Democraţie prin Drept (Comisia de la Veneţia) de patru judecători CCR, 
respectiv Mona-Maria Pivniceru, Simona-Maya Teodoroiu, Petre Lăzăroiu şi Daniel Marius Morar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis: Motivarea CCR aduce mai multe întrebări decât clarificări. Mai avem un pic de citit / Preşedintele: 
Un referendum, posibil la final de dezbatere. Poate e nevoie de o clarificare în Constituţie / "PSD încearcă să 
amputeze puterile preşedintelui" 
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Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, marţi, că a citit motivarea Curţii Constituţionale referitoare la revocarea 
Codruţei Kovesi, precizând că mai are "un pic" de citit. Şeful statului a anunţat că, la o primă lectură, motivarea 
aduce la suprafaţă mai multe întrebări decât clarificări. 
"Am citit motivarea deciziei CCR. Ca să nu apară aşa o confuzie în spaţiul public. Eu am spus de prima dată că voi 
citi această motivare până când o înţeleg foarte bine. Deci mai avem un pic de citit, însă citind această motivare 
au apărut câteva chestiuni care m-au făcut să evaluez anumite demersuri într-o nouă lumină. Două, trei chestiuni 
aş sublinia, după o primă citire foarte atentă a deciziei şi a motivării. Vreau să spun că, în această etapă, recunosc 
că motivarea aduce la suprafaţă mai multe întrebări decât clarificări, dar o aprofundare ulterioară ne poate aduce 
mai aproape de adevăr. Vom vedea", a declarat, marţi, preşedintele Klaus Iohannis, după întrevederea cu 
delegaţia Comisiei de la Veneţia 
Şeful statului a acuzat Partidul Social Democrat că vrea să limiteze puterile preşedintelui, precizând că judecătorii 
Curţii Constituţionale sunt în aceeaşi logică. 
"Putem să constatăm destul de uşor că PSD încearcă să amputeze puterile preşedintelui. Atenţie, un partid, PSD, 
încearcă să amputeze puterile preşedintelui României. De ce? Fiindcă actualul preşedinte al României are în multe 
privinţe altă părere decât majoritatea pesedistă din parlament. Am văzut această dorinţă, prima oară când s-a 
modificat legea ANCOM, a continuat discuţia chiar când s-au discutat legile justiţiei, unde puterea preşedintelui a 
fost diminuată faţă de situaţia anterioară a legilor în vigoare. Nu cumva aceste legi au fost modificate şi pentru a 
diminua puterea preşedintelui? E clar că PSD încearcă cu toate mijlocele de care dispune să diminueze puterea 
preşedintelui. Din păcate, decizia CCR e în aceeaşi logică, de diminuare a rolului preşedintelui, în numirea şi 
revocarea unui procuror", a mai spus Klaus Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a mai anunţat, marţi, că este dispus să pună, în cadrul unei dezbateri, mai multe 
întrebări care reies din motivarea CCR, precizând că un referendum "poate să fie la finalul unei astfel de 
dezbateri". 
"Dacă citim motivarea, se pune întrebarea care mai este statutul procurorilor în România. Mai sunt procurorii 
independenţi sau sunt duşi procurorii mai degrabă în subordinea ministrului Justiţiei, decât sub autoritatea 
ministrului, aşa cum scrie în Constituţie. Este o întrebare la care trebuie să răspundă. O altă întrebare este de ce 
avem un ministru al Justiţiei care decide şi preşedintele execută fără să se ţină seama de avizul CSM? Cum poate 
CSM să-şi îndeplinească rolul de garantare a independenţei justiţiei, dacă CSM nici nu mai contează în procedura 
de demitere a unui procuror şef. Iată întrebări la care încet încet trebuie să înceapă să răspundă şi unii şi alţii. Sunt 
dispus să pun aceste întrebări într-o dezbatere publică. Un referendum poate să fie la finalul unei astfel de 
dezbateri. Poate este nevoie de o clarificare în Constituţie", a declarat Klaus Iohannis, la Palatul Cotroceni. 
Preşedintele a mai precizat că poate trebuie să gândim împreună dacă arhitectura statului este bine gândită sau 
dacă trebuie introduse noi mecanisme care să garanteze că nu ne îndepărtăm de la valorile democratice. 
"Poate e nevoie să vedem ce persoane pot fi chemate la conducerea statului. Revenim la discuţia din toamna lui 
2016 şi atunci lucrurile au fost interpretate în fel şi chip. Care sunt paşii juridici urmează să vă lămuresc atunci 
când împreună cu juriştii din Administraţie ajungem la o concluzie. E vorba de o speţă care cu siguranţă va avea 
efecte asupra felului în care funcţionează statul în continuare. Nu putem face greşeala să aplicăm mecanic nişte 
lucruri, fiindcă riscul este să ne găsim într-o formă fără fond. Noi nu avem nevoie de un stat care să fie o formă 
fără fond, ci de un stat puternic şi atunci trebuie să găsim răspunsurile la aceste întrebări. Motivarea foarte amplă 
scrisă de CCR ne dă câteva indicaţii, ne ridică probleme. Nu putem face următorul pas până nu clarificăm ce 
anume ni se transmite în motivare", a mai declarat Klaus Iohannis. 
Iohannis, despre suspendare: Nu va exista, pentru că nu există temei 
Iohannis: Cum poate un politician, care e infractor, să ameninţe magistraţi după un miting mediocru? 
Iohannis, despre o eventuală politizare a CCR: Constatat o coincidenţă care ridică multe întrebări 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, solicitat să comenteze dacă Curtea Constituţională este politizată, că 
nu ar putea să spună niciodată aşa ceva, precizând însă că a constatat, de data aceasta, o "coicidenţă care ridică 
foarte multe întrebări". 
"Nu, nu aş face aşa ceva (să acuze Curtea Constituţională de implicare în politică-n.r.) cum nici nu este cazul. 
Constat o coincidenţă care de data aceasta ridică foarte multe întrebări, cele pe care tocmai le-am enunţat. Eu 
cred că aceste chestiuni trebuie lămurite în primul rând de politicieni, fiindcă Curtea Constituţională acum a dat o 
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decizie şi a ridicat multe întrebări, dar demersul de amputare a puterilor Preşedintelui este un demers clar al PSD 
şi nu a început de acum o lună, a început mai demult. Deci PSD, văzând de atâţia ani că nu reuşeşte să dea 
Preşedintele ţării şi dorind să controleze întreg spaţiul politic, s-a gândit că este o soluţie să taie din atribuţiile şi 
din puterile Preşedintelui şi eu le spun clar: nu este o soluţie", a declarat Klaus Iohannis. 
CCR a publicat motivarea, de 133 de pagini, în cazul conflictului preşedinte- ministrul Justiţiei, generat ca urmare a 
refuzului preşedintelui Iohannis de a o revoca pe Laura Codruţa Kovesi din funcţia de procuror şef al DNA. 
"Independenţa judecătorilor nu o schimbă nimeni, procurorii au fost şi rămân independenţi în instrumentarea 
cauzelor, niciun ministru nu s-a dus şi nu se va duce să întrebe un procuror despre modul de soluţionare a unei 
cauze. Acestă competenţă funcţională de exercitarea a urmăririi penale nu a fost nici într-un fel modificată. A 
câştigat, dacă vreţi statul, de drept. Decizia foarte explicită mai pune o temelie la fundamentele statului de drept 
a României, că procurorii se numesc în Constituţie magistraţi, dar categoric au alte competenţe de umărire Pentru 
buna funcţionare a statului de drept trebuie ca fiecare dintre noi să ne cunoaştem bine competenţele, să ne 
respectăm limitele de competenţă trasate de Constituţie", a mai spus ministrul Justiţiei. 
Curtea Constituţională arată în motivarea privind conflictul instituţional preşedinte- ministrul Justiţiei că şeful 
statului şi-a arogat nişte atribuţii pe care nu le are, atunci când a respins revocarea Laurei C. Kovesi, blocând în 
acest fel autoritatea ministrului asupra activităţii procurorilor. 
Iohannis: În România nu există stat paralel. Este o invenţie a pesediştilor 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat marţi că nu există stat paralel, el fiind o invenţie prin care PSD vrea să-şi 
valideze demersuri "discutabile". Precizarea şefului statului vine în contextul în care Liviu Dragnea a susţinut că 
statul paralel a fost parţial finanţat de partenerii străini. 
Întrebat dacă este îngrijorat de declaraţia liderului PSD, Liviu Dragnea, care a spus că statul paralel din România a 
fost finanţat şi de partenerii noştri externi, şi dacă această afirmaţie are vreun efect asupra parteneriatelor 
strategice ale României, preşedintele Klaus Iohannis a răspuns: "Declaraţia este foarte proastă şi 
contraproductivă. Eu m-am mai referit la aceste chestiuni. În România nu există niciun stat paralel. Este o invenţie 
a Pesediştilor prin care vor să-şi motiveze demersurile anti-justiţie şi anti-servicii. Atât de simplu este! În România 
există un singur stat şi pe acest stat îl reprezint eu. Deci povestea cu statul paralel este o invenţie, nu ştiu dacă a 
pesediştilor sau a consultanţilor pesediştilor, dar pot să-i asigur pe români că în România nu există niciun stat 
paralel, şi restul sunt poveşti, poveşti prin care PSD încearcă să-şi valideze anumite demersuri destul de 
discutabile". 
Liderul PSD Liviu Dragnea a spus, duminică seară la Antena 3, că statul paralel ar fi fost finanţat şi de partenerii 
strategici ai României, Uniunea Europeană şi NATO şi că prin mitingul de sâmbătă organizat de partid în Piaţa 
Victoriei s-a încercat transmiterea unui mesaj şi către oamenii de afaceri. 
"Am vrut să arătăm şi partenerilor noştri străini, pentru că după Revoluţie, toţi partenerii noştri, NATO, UE, ne-au 
spus şi ne-au promis că o să ne înveţe democraţia, pentru că noi nu o ştiam. (...) Venind din comunism, noi trebuia 
să învăţăm democraţia de la dumnealor. Eu zic ar trebui să îşi asume toţi partenerii străini această 
responsabilitate: că au încurajat, ba chiar parţial au şi finanţat acest stat paralel şi acest sistem odios. Chiar l-au 
susţinut public, în mai multe rânduri şi ar trebui să-şi asume asta, pentru că nu asta e democraţia la ei acasă. La ei 
acasă nu-s protocoale secrete, la ei acasă nu se face justiţie la televizor, nu se fac arestări pentru spectacol", a 
declarat Liviu Dragnea duminică seară la Antena 3. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiţiei: Ce face preşedintele Iohannis azi e cel mai periculos precedent pentru statul de drept 
Ministrul Justiţiei a calificat drept "cel mai periculos precedent pentru statul de drept ceea ce preşedintele 
Iohannis face azi", Toader precizând că e prima dată când un demnitar de rang înalt pune în discuţie respectarea 
şi aplicarea legii fundamentale şi respectarea unei decizii CCR. 
"În lunga mea experienţă în sistemul judiciar, cred că ce face preşedintele astăzi este cel mai periculos precedent 
pentru statul de drept. Este cel mai periculos precedent pentru că este prima dată când un demnitar de rang înalt, 
să nu spun de cel mai înalt nivel, pune în discuţie respectarea şi aplicarea legii fundamentale şi aplicarea şi 
respectarea şi unei decizii a Curţii Constituţionale. Ministrul Justiţiei reprezintă o autoritate în sens constituţional, 
dar de data aceasta nerespectarea Constituţiei capătă dimensiunea unui diferend de rang constituţional între 
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puterile statului şi puterile statului urmează să caute soluţie acestei nerespectări a deciziei", a declarat, miercuri 
dimineaţă, ministrul Justiţiei. 
Tudorel Toader a precizat, tot referitor la declaraţiile şefului statului, că avizul Consiliului Superior al Magistraturii 
este unul consultativ, ceea ce înseamnă că rolul CSM nici nu a crescut, nici nu a scăzut. 
Precizările vin după ce, marţi, preşedintele Klaus Iohannis a spus că a citit motivarea Curţii Constituţionale 
referitoare la revocarea Codruţei Kovesi, precizând că mai are "un pic" de citit. Şeful statului a anunţat că, la o 
primă lectură, motivarea aduce la suprafaţă mai multe întrebări decât clarificări. 
"Am citit motivarea deciziei CCR. Ca să nu apară aşa o confuzie în spaţiul public. Eu am spus de prima dată că voi 
citi această motivare până când o înţeleg foarte bine. Deci mai avem un pic de citit, însă citind această motivare 
au apărut câteva chestiuni care m-au făcut să evaluez anumite demersuri într-o nouă lumină. Două, trei chestiuni 
aş sublinia, după o primă citire foarte atentă a deciziei şi a motivării. Vreau să spun că, în această etapă, recunosc 
că motivarea aduce la suprafaţă mai multe întrebări decât clarificări, dar o aprofundare ulterioară ne poate aduce 
mai aproape de adevăr. Vom vedea", a declarat, marţi, preşedintele Klaus Iohannis, după întrevederea cu 
delegaţia Comisiei de la Veneţia 
Preşedintele a mai acuzat PSD că "încearcă să amputeze puterile preşedintelui pentru că preşedintele are altă 
părere" şi că este evident că decizia CCR "vine exact în linia PSD de amputare a puterilor preşedintelui". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iordache se aşteaptă ca Iohannis să emită în această săptămână decretul de revocare: Chiar dacă unii citim 
mai încet, respectarea deciziei CCR este obligatorie 
Preşedintele Comisiei pentru legile Justiţiei, Florin Iordache (PSD), a declarat, marţi, că preşedintele Klaus 
Iohannis, chiar ”dacă citeşte mai încet”, trebuie să respecte decizia CCR referitoare la revocarea şefei DNA, 
estimând că şeful statului va emite decretul revocare în această săptămână. 
”Preşedintele este garantul respectării Constituţiei. Ne plac sau nu ne plac, deciziile CCR trebuie respectate. Ce ar 
însemna dacă noi, aici, în parlament, după decizia de săptămâna trecută a CCR făceam dezbatere? Nu! Există în 
acest moment obligativitatea respectării tuturor decizilor constituţionale. Putem face o dezbatere, dar nu pe 
respectarea statului de drept. Modul în care considerăm că anumite decizii care ne plac trebuie respectate şi 
anumite decizii care nu ne plac nu trebuie respectate şi facem dezbateri, şi tergiversăm, cred că este un atac la 
statul de drept. Mie mi-a luat mai puţin timp să citesc întreaga motivare a CCR şi, repet, în acest moment chiar 
dacă unii citim mai încet, respectarea este obligatorie şi în aceste condiţii eu mă aştept ca în această săptămâna 
preşedintele să emită decretul”, a declarat Florin Iordache. 
El a mai spus că judecătorii CCR au transmis două lucruri: că există conflict şi că preşedintele trebuie să emită 
decretul. 
”Lupta anticorupţie continuă, lupta anticorupţie nu stă într-un om şi independenţa justiţiei trebuie să fie, iar 
respectarea deciziilor CCR sunt obligatorii pentru toată lumea, chiar şi pentru preşedintele României”, a adăugat 
Iordache. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, marţi, că a citit motivarea Curţii Constituţionale referitoare la revocarea 
Codruţei Kovesi, precizând că mai are "un pic" de citit. Şeful statului a anunţat că, la o primă lectură, motivarea 
aduce la suprafaţă mai multe întrebări decât clarificări. 
"Am citit motivarea deciziei CCR. Ca să nu apară aşa o confuzie în spaţiul public. Eu am spus de prima dată că voi 
citi această motivare până când o înţeleg foarte bine. Deci mai avem un pic de citit, însă citind această motivare 
au apărut câteva chestiuni care m-au făcut să evaluez anumite demersuri într-o nouă lumină. Două, trei chestiuni 
aş sublinia, după o primă citire foarte atentă a deciziei şi a motivării. Vreau să spun că, în această etapă, recunosc 
că motivarea aduce la suprafaţă mai multe întrebări decât clarificări, dar o aprofundare ulterioară ne poate aduce 
mai aproape de adevăr. Vom vedea", a declarat, marţi, preşedintele Klaus Iohannis, după întrevederea cu 
delegaţia Comisiei de la Veneţia 
Şeful statului a acuzat Partidul Social Democrat că vrea să limiteze puterile preşedintelui, precizând că judecătorii 
Curţii Constituţionale sunt în aceeaşi logică. 
"Putem să constatăm destul de uşor că PSD încearcă să amputeze puterile preşedintelui. Atenţie, un partid, PSD, 
încearcă să amputeze puterile preşedintelui României. De ce? Fiindcă actualul preşedinte al României are în multe 
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privinţe altă părere decât majoritatea pesedistă din parlament. Am văzut această dorinţă, prima oară când s-a 
modificat legea ANCOM, a continuat discuţia chiar când s-au discutat legile justiţiei, unde puterea preşedintelui a 
fost diminuată faţă de situaţia anterioară a legilor în vigoare. Nu cumva aceste legi au fost modificate şi pentru a 
diminua puterea preşedintelui? E clar că PSD încearcă cu toate mijlocele de care dispune să diminueze puterea 
preşedintelui. Din păcate, decizia CCR e în aceeaşi logică, de diminuare a rolului preşedintelui, în numirea şi 
revocarea unui procuror", a mai spus Klaus Iohannis. 
Social-democraţii au susţinut, marţi, potrivit unui comunicat de presă, că declaraţiile preşedintelui Klaus Iohannis 
echivalează cu un îndemn la nesupunere în faţa legilor şi instanţelor de judecată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O. Vasilescu, despre decizia CCR: Aştept ca Iohannis să se pronunţe. Dacă nu, e motiv de suspendare 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a spus, marţi seară, că în cazul în care preşedintele Klaus Iohannis nu se va 
pronunţa în timp rezonabil şi nu o va suspenda pe Laura Codruţa Kovesi, aşa cum spune decizia CCR, s-ar putea 
ajunge la suspendarea acestuia. 
„De la Ludovic al IV-lea încoace, eu nu am mai auzit în lumea civilizată să vină cun conducător de stat şi să spună 
statul sunt eu. Nimeni nu a avut curajul să spună ce a spus preşedintele astăzi. Să vii să spui că nu există statul 
paralel... Pot să îi dau eu exemplu de stat paralel domnului Klaus Iohannis. (...) Vreau să îi transmit domnului Klaus 
Iohannis că nu poţi să-i amputezi ceva ce nu are. Dacă ne uităm în Constituţie, o să vedem că nu are niciun rol în ce 
priveşte revocarea procurorilor, doar trebuie să constate o procedură. (...) Domnul Iohannis citeşte mai greu, 
pricepe mai greu, încep să fiu îngrijorată. (...) Ce facem, sigur o să luăm o decizie. Aşteptăm să mai cugete domnul 
Iohannis, că vedem că mai greu cugetă, să prezinte o decizie. Sigur, într-un timp rezonabil aşteptăm ca dumnealui 
să se pronunţe şi dacă nu o va face, abia în acel moment vom lua o decizie. Preşedintele României se poate 
suspenda în măsura în care încalcă prevederile Constituţiei. Este motiv clar de suspendare, dar nu este luată niciun 
fel de decizie până acum în cadrul coaliţiei de guvernare”, a spus Lia Olguta Vasilescu, la TVR1. 
Precizările vin după ce, marţi, preşedintele Klaus Iohannis a spus că a citit motivarea Curţii Constituţionale 
referitoare la revocarea Codruţei Kovesi, precizând că mai are "un pic" de citit. Şeful statului a anunţat că, la o 
primă lectură, motivarea aduce la suprafaţă mai multe întrebări decât clarificări. 
"Am citit motivarea deciziei CCR. Ca să nu apară aşa o confuzie în spaţiul public. Eu am spus de prima dată că voi 
citi această motivare până când o înţeleg foarte bine. Deci mai avem un pic de citit, însă citind această motivare 
au apărut câteva chestiuni care m-au făcut să evaluez anumite demersuri într-o nouă lumină. Două, trei chestiuni 
aş sublinia, după o primă citire foarte atentă a deciziei şi a motivării. Vreau să spun că, în această etapă, recunosc 
că motivarea aduce la suprafaţă mai multe întrebări decât clarificări, dar o aprofundare ulterioară ne poate aduce 
mai aproape de adevăr. Vom vedea", a declarat, marţi, preşedintele Klaus Iohannis, după întrevederea cu 
delegaţia Comisiei de la Veneţia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguţa Vasilescu "ştie" ce soluţie se va da în DOSARUL lui Liviu Dragnea: Să târăşti un politician de anvergura 
liderului partidului de guvernământ... 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a spus, marţi seara, că este convinsă că liderul PDL, Liviu Dragnea, va fi 
achitat în dosarul DGASPC, în care este acuzat de fapte de corupţie, alături de fosta lui soţie, pentru că dosarul 
este unul penibil. 
”Eu sunt absolut convinsă că sentinţa va fi de achitare, sunt convinsă de acest lucru, pentru că nu există niciun 
motiv. Să târăşti un politician de anvergura liderului partidului de guvernământ într-un proces penibil... nu e 
normal. În condiţiile în care tot dosarul se baza pe mărturiile a două persoane, care în faţa instanţei au spus că 
Liviu Dragnea este nevinovat şi că au dat declaraţiile acelea în faţa procurorilor, pentru că au fost forţate să facă 
acest lucru. Refuz să cred că este posibil să asistăm la altceva decât o achitare”, a spus ministrul Muncii, la TVR1. 
Sentinţa în dosarul lui Liviu Dragnea de la instanţa supremă, privind angajările din Direcţia de Protecţie a Copilului 
Teleorman, a fost amânată pentru 21 iunie. Este pentru a doua oară când ÎCCJ amână pronunţarea în dosarul care 
îl vizează pe liderul PSD Liviu Dragnea. 
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De această dată motivul îl reprezintă concluziile scrise depuse la dosar de avocatul Bombonicăi Prodana, fosta 
soţie a lui Dragnea. La ultimul termen, procurorii au cerut închisoare cu executare pentru toţi inculpaţii din dosar. 
În cazul lui Liviu Dragnea, DNA a solicitat până la 7 ani şi 6 luni de detenţie, dar şi anularea suspendării pedepsei 
din dosarul Referendumului. 
În ceea ce o priveşte pe fosta soţie a lui Liviu Dragnea, procurorii au renunţat la acuzaţii, întrucât aceasta a achitat 
prejudiciul. 
Potrivit procurorilor, "în perioada iulie 2006 - decembrie 2012, Dragnea Nicolae Liviu, în calitate de preşedinte al 
Consiliului Judeţean Teleorman, respectiv de preşedinte al organizaţiei judeţene a unui partid politic, cu intenţie, 
a determinat-o pe inculpata Alesu Floarea, la acea vreme director executiv al Direcţiei Generale de Asistenţă 
Socială şi Protecţia Copilului Teleorman să îşi încalce atribuţiile de serviciu prin menţinerea în funcţie şi implicit 
plata drepturilor salariale pentru două angajate ale aceleiaşi instituţii. În realitate cele două persoane şi-au 
desfăşurat activitatea la sediul organizaţiei judeţene Teleorman a partidului politic al cărui preşedinte era 
suspectul Dragnea Nicolae Liviu, aspect cunoscut de acesta din urmă". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laura Codruţa Kovesi este aşteptată miercuri la audieri de către procurorii CSM 
Laura Codruţa Kovesi este aşteptată, miercuri, să fie audiată de către Secţia pentru procurori a CSM în cadrul altei 
acţiuni disciplinare demarate împotriva sa de către Inspecţia Judiciară, pentru că nu s-a prezentat la comisia 
parlamentară de anchetă. 
Inspecţia Judiciară a exercitat, în luna aprilie, o acţiune disciplinară faţă de Laura Codruţa Kovesi, referitor la 
refuzul de a se prezenta în faţa Comisiei speciale de anchetă a Parlamentului. Raportul inspecţiei a fost transmis 
Secţiei pentru Procurori a CSM. 
„Inspecţia Judiciară a exercitat acţiunea disciplinară faţă de doamna Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie („DNA”) pentru manifestări care aduc atingere onoarei profesionale şi prestigiului 
justiţiei săvârşite în exercitarea sau în afara exercitării atribuţiilor de serviciu şi nerespectarea deciziilor Curţii 
Constituţionale, abateri disciplinare prevăzute de art. 99 lit. a) şi ş) din Legea nr. 303/2004. În motivarea acţiunii s-
a reţinut că procurorul şef al DNA a încălcat dispoziţiile explicite ale Deciziei Curţii Constituţionale nr. 611 din 03 
noiembrie 2017 prin refuzul de a se prezenta în faţa Parlamentului României - Comisia specială de anchetă a 
Senatului şi Camerei Deputaţilor pentru verificarea aspectelor ce ţin de organizarea alegerilor din anul 2009 şi de 
rezultatul scrutinului prezidenţial şi de a furniza informaţiile solicitate sau de a pune la dispoziţie celelalte 
documente sau mijloace de probă deţinute, utile activităţii comisiei”, a transmis Inspecţia Judiciară, la acea vreme, 
printr-un comunicat de presă. 
Tot miercuri, Secţia pentru procurori urmează să se pronunţe în cazul altei acţiuni disciplinare deschise pe numele 
procurorului-şef al DNA, cea care se referă la faptul că ar fi desemnat, ca membru al unei echipei de control, un 
magistrat aflat într-o stare vădită de incompatibilitate. 
În total, Laura Codruţa Kovesi este vizată de trei acţiuni disciplinare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii CSM vor, de principiu, modificarea articolului de lege privind numirea şi revocarea şefilor de 
parchete 
Procurorii CSM au decis, marţi, să trimită o adresă către Parlament, pentru a fi iniţiate demersurile necesare 
modificării articolului de lege ce vizează numirea, dar şi revocarea şefilor de parchete din cadrul Ministerului 
Public. 
„Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât emiterea unei adrese către organele 
legislative competente în vederea iniţierii demersurilor legale pentru modificare a art. 54 din Legea nr. 303/2004 
privind statutul judecătorilor şi procurorilor, republicată, cu modificările şi completările ulterioare”, se arată în 
decizia de marţi a Secţiei pentru procurori, fără a preciza cum anume doresc transformarea articolului invocat. 
Articolul 54 din Legea privind statutul judecătorilor şi procurorilor este cel care stabileşte modul în care procurorii 
de rang înalt sunt numiţi, dar şi revocaţi din funcţie. 
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„(1) Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prim-adjunctul şi adjunctul 
acestuia, procurorul-şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, adjuncţii acestuia, procurorii şefi de secţie ai acestor 
parchete, precum şi procurorul şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 
Terorism şi adjuncţii acestora sunt numiţi de Preşedintele României, la propunerea ministrului justiţiei, cu avizul 
Consiliului Superior al Magistraturii, dintre procurorii care au o vechime minimă de 10 ani în funcţia de judecător 
sau procuror, pe o perioada de 3 ani, cu posibilitatea reînvestirii o singură dată. (2) Dispoziţiile art. 48 alin. (10)-
(12) se aplică în mod corespunzător. 
(3) Preşedintele României poate refuza motivat numirea în funcţiile de conducere prevăzute la alin. (1), aducând la 
cunoştinţa publicului motivele refuzului. (4) Revocarea procurorilor din funcţiile de conducere prevăzute la alin. (1) 
se face de către Preşedintele României, la propunerea ministrului justiţiei care se poate sesiza din oficiu, la cererea 
adunării generale sau, după caz, a procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie ori a procurorului-şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, cu avizul Consiliului Superior al Magistraturii, 
pentru motivele prevăzute la art. 51 alin. (2) care se aplica în mod corespunzător”, se arată în articolul de lege pe 
care Secţia pentru procurori a CSM doreşte să îl modifice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DOCUMENT - Raport final al Comisiei SIPA: acuzații GRAVE pentru Monica Macovei 
Comisia parlamentară de anchetă privind desfiinţarea DGPA a acordat joi vot favorabil raportului final în urma 
finalizării activităţii acestui for, concluzia prezentată de preşedintele Comisiei, Viorel Salan (PSD), fiind că 
desfiinţarea DGPA s-a făcut cu încălcarea normelor de tehnică legislativă. 
”Pe parcursul anul 2005 ministrul Justiţiei în exerciţiu a căutat să demonstreze ineficienţa DGPA prin realizarea 
unui control inopinat în ianuarie 2005 şi prin executarea unei emisiuni de audit de Ministerul Apărării Naţionale 
pe baza unui protocol de colaborare instituţională. Acest protocol s-a încheiat fără temei legal şi cu încălcare 
normelor de drept referitoare la efectuarea auditului public intern”, a declarat Viorel Salan. 
Raportul, care va fi înaintat Birourilor permanente reunite, a fost votat de membrii Comisiei cu nouă voturi 
”pentru” şi două ”împotrivă” (PNL şi USR). 
Potrivit lui Viorel Salan, a fost solicitată audierea a 57 de persoane, dintre care s-au prezentat în faţa comisiei 46, 
patru au transmis răspunsuri scrise, iar şapte persoane au refuzat să se prezinte la audieri. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Viorica Dăncilă a fost BOMBARDATĂ de primarii de municipii: PLÂNGERI în serie la întâlnirea cu premierul 
Premierul Viorica Dăncilă s-a întâlnit,marți, cu primarii municipiilor reședință de județ, pentru a discuta pe tema 
absorbției fondurilor europene, printre problemele aduse în discuție de aceștia numărându-se termenele excesiv 
de lungi în cazul licitațiilor publice și numărul mare de avize necesare, scrie Mediafax. 
”Situația proiectelor depuse în cadrul Programului Operațional Regional 2014-2020, Axa 4 - Sprijinirea dezvoltării 
urbane durabile – a constituit tema întâlnirii de lucru a premierului Viorica Dăncilă cu primarii municipiilor 
reședință de județ. Prim-ministrul Dăncilă a subliniat că în luna martie a fost înființat un comitet interministerial 
pentru simplificarea administrativă, grup de lucru care a analizat probleme întâmpinate de primării în accesarea 
fondurilor europene și ridicate la precedenta întâlnire de lucru din 2 martie 2018 și a venit cu propuneri pentru 
remedierea acestora”, se arată într-un comunicat de presă al Guvernului. 
Potrivit sursei citate, șeful Executivului a prezentat principalele acte normative cu impact asupra absorbției 
fondurilor europene, adoptate de Executiv în această perioadă, printre care acordarea de împrumuturi din 
trezorerie pentru autoriățile locale pentru cofinanțarea proiectelor europene, reglementarea condițiilor pentru 
plata suplimentară a echipelor de proiecte finanţate din fonduri comunitare sau adoptarea Ordonanței de 
Urgență a Guvernului nr. 45/2018 privind modificarea și completarea unor acte normative cu impact asupra 
sistemului achizițiilor publice. 
Premierul Dăncilă i-a îndemnat pe primari, potrivit comunicatului, să mențină colaborarea cu instituțiile implicate 
în gestionarea fondurilor europene, astfel încât să fie identificate în continuare barierele întîmpinate în absorbția 
acestor fonduri și să fie găsite soluțiile adecvate, fie că este vorba de măsuri legislative sau adminsitrative. 
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„Îmi doresc ca în fiecare municipiu reședință de județ să fie depuse proiecte, ca în fiecare localitate proiectele 
depuse să ajungă la final, iar comunitățile să se dezvolte și cu ajutorul acestor importante fonduri pe care le avem 
la dispoziție”, a declarat Viorica Dăncilă. 
Comunicatul precizează că printre problemele aduse în discuție de primari s-au aflat, în continuare, termenele 
excesiv de lungi în cazul licitațiilor publice, numărul mare de avize necesare în cele mai multe cazuri, durata mare 
a procedurilor de evaluare a proiectelor, dar și necesitatea descentralizării sau lipsa forței de muncă. 
La întâlnire au mai participat vicepremierul, ministru al Dezvoltării Regionale și Administrației Publice, Paul 
Stănescu, ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, și ministrul Finanțelor Publice, Eugen Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă, întâlnire cu artiștii fotbaliști români, campioni mondiali în anul Centenarului 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă și ministrul Tineretului și Sportului, Ioana Bran, i-au primit astăzi, la Palatul Victoria, 
pe membrii Naționalei Artiștilor Fotbaliști, echipa câștigătoare a Campionatului Mondial al Artiștilor Fotbaliști - Art 
Football din acest an. 
Premierul Viorica Dăncilă i-a felicitat pe artiști pentru performanța obținută și i-a asigurat că au în Guvernul 
României un prieten, care le este alături și se bucură de fiecare realizare a lor, prin care fac țara noastră cunoscută 
și apreciată în lume. ”Mă bucur că am ocazia să vă felicit pentru performanța obținută în anul Centenarului. Prin 
această realizare importantă pe plan sportiv, obținută prin multă muncă și dedicație, dar și prin activitatea 
artistică, contribuiți la recunoașterea și aprecierea României peste hotare”, a afirmat prim-ministrul. 
Totodată, premierul a apreciat activitatea desfășurată de artiștii fotbaliști români în sprijinul copiilor abandonați, 
prin donații pentru case de copii, prin proiectele care vizează educația prin sport, precum și prin sprijinirea unor 
cazuri sociale. 
Ministrul Ioana Bran i-a felicitat, la rândul său, pe sportivii români pentru remarcabila performanță: ”Sunteți 
multipli ambasadori ai României, prin contribuția profesională, artistică și prin actele caritabile”, a spus ministrul 
Tineretului și Sportului. 
În numele echipei, Adrian Enache a mulțumit pentru această întâlnire și a precizat că este pentru prima dată când 
Naționala Artiștilor Fotbaliști este primită de un prim-ministru, de-a lungul celor peste două decenii de la 
înființare. 
”Am învins Rusia la ea acasă, pe Stadionul Lokomotiv Moscova. Am luptat și am câștigat pentru România. Suntem 
mândri că suntem români”, a subliniat președintele-fondator Mihai Lazăr. 
Artiștii fotbaliști au cântat, în prezența premierului și a ministrului Tineretului și Sportului, imnul echipei: ”în an 
Centenar, am luptat și am adus doar victorie pentru România”. 
Premierul Viorica Dăncilă le-a oferit membrilor Naționalei Artiștilor Fotbaliști o diplomă de felicitare și o plachetă 
simbolică reprezentând sigla Guvernului României și le-a urat mult succes pe mai departe. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 DOCUMENT - Viorica Dăncilă, scrisoare către conducerea Parlamentului: dezbatere organizată de premier 
Premierul Viorica Dăncilă a trimis o scrisoare către conducerea Parlamentului prin care solicită convocarea unui 
plen reunit al Camerei Deputaților și Senatului pentru a organiza o dezbatere pe tema preluării de către România 
a președinției Uniunii Europene, de la 1 ianuarie 2019. 
CONSULTAȚI AICI SCRISOAREA TRIMISĂ DE VIORICA DĂNCILĂ CĂTRE PARLAMENT 
Viorica Dăncilă susține că în Parlament trebuie discutate obiectivele României, în timp ce asigură președinția 
Consiliului Uniunii Europene. 
De asemenea, premierul arată că în vara acestui an, Guvernul va elabora Programul de lucru al Președinției 
României la Consiliul Uniunii Europene. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Organizaţii PSD, despre Simona Halep: Huiduită pe Arena Naţională, aplaudată la mitingul PSD\ 
Mai multe organizaţii PSD au postat pe Facebook, marţi seară, un colaj foto, potrivit căruia ”Simona Halep, marea 
noastră campioană, a fost huiduită de 20.000 de pe Arena Naţională, dar ”aplaudată de sute de mii de români, în 
Piaţa Victoriei, pe data de 9 iunie”. 
Colajul foto a fost postat de organizaţiile judeţene ale social-democraţilor din Giurgiu, Tulcea, Mehedinţi, 
Constanţa şi Ilfov, pe paginile lor de Facebook. 
În colaj apar mai multe fotografii cu Simona Halep, însoţite de textele ”Simona Halep, marea noastră campioană, 
a fost huiduită de 20.000 de <fani>” şi ”A fost aplaudată de sute de mii de români, în Piaţa Victoriei, pe data de 9 
iunie”. 
Într-o fotografie, câştigătoarea turneului Roland Garros, Simona Halep, apare într-o ipostază nedumirită, iar 
legenda pozei este ”Reacţia Simonei Halep când oamenii au început să huiduie pe Arena Naţională”. 
În partea inferioară a colajului, o altă fotografie a Simonei Halep, în care ridică premiul de la Roland Garros, este 
alăturată unei imagini de la mitingul PSD de sâmbătă, din Piaţa Victoriei. 
Fostul lider al social-democraţilor Victor Ponta susţine că imaginea a fost postată de la sediul central al PSD. 
”Îi rog pe foştii mei colegi din PSD Tulcea, Constanţa, Giurgiu, Mehedinţi şi din alte judeţe să şteargă repede 
această mizerie care a fost postată de la Sediul Central al PSD pe conturile organizaţiilor locale. Oamenii nu ştiu 
(aşa cum ştiu eu) că aceste materiale mincinoase, manipulatoare şi absolut mizerabile sunt gândite şi postate 
direct de la Sediul Central din K10 de un personaj dubios adus de Liviu Dragnea de la Neamţ (numele lui este 
George Harabagiu, nu poate fi numit <şobolan> că nu trebuie jigniţi şobolanii şi ascultă doar de <Dom 
Preşedinte>)! Pentru aceste minciuni oribile despre Simona Halep vor fi înjuraţi şi sancţionaţi pe nedrept membrii 
PSD / vă rog reacţionaţi”, a scris Ponta pe Facebook. 
Primarul General, Gabriela Firea, a spus, după ce a fost huiduită luni seară pe Arena Naţională la evenimentul 
dedicat Simonei Halep, că încă de dimineaţă s-a încercat compromiterea acţiunii de ceea ce numeşte „aparatul 
soroşist”. 
Simona Halep a prezentat, luni după-amiază, trofeul de la Roland-Garros pe Arena Naţională, în aplauzele a zeci 
de mii de persoane, imnul naţional fiind cântat de Marcel Pavel şi Monica Anghel, dar primarul general al 
Bucureştiului, Gabriela Firea, a fost huiduită. 
În momentul în care Primarul Capitalei, Gabriela Firea, şi-a început discursul prin care i-a făcut loc pe scenă 
Simonei Halep, mii de oameni au huiduit-o la unison. Gabriela Firea şi-a dat seama că nu trebuie să prelungească 
momentul: "Bun venit, Simona Halep! Te rog să primeşti din sufletul nostru cheia oraşului Bucureşti şi această 
plachetă ovaţională. Îţi mulţumim pentru tot ce ai făcut!", au fost cuvintele politicianului, urmate de prima reacţie 
a Simonei. 
"Vă mulţumesc foarte mult că aţi venit aici. Bucuria e chiar mai mare decât pe Centralul de la Paris, vă mulţumesc 
foarte mult. Nu m-am aşteptat la aşa ceva, e un moment deosebit. Sunt foarte mândră că sunt româncă. Aceste 
performanţe au venit 100% din ţara noastră. M-am antrenat şi am crescut aici", a transmis Simona, în aplauzele 
miilor de fani care i-au scandat numele. 
Liderul WTA, Simona Halep, a câştigat primul său turneu de Mare Şlem din carieră, sâmbătă, după ce a învins-o în 
trei seturi, 3-6, 6-4, 6-1 pe americanca Sloane Stephens, în finala turneului de la Roland Garros. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Exproprieri cu scandal. Nici 50 de bani pe metru pătrat 
Traseul retelei de gaze BRUA a creat un adevărat scadal. Sute de oameni din Gorj sunt revoltaţi şi ameninţă cu 
procese după ce au aflat câţi bani vor primi pentru că terenurile lor vor fi traversate de reţea. Nici 50 de bani pe 
metrul pătrat ca indemnizaţie pe toată perioada lucrărilor. 
 „Vine de aici din vie conducta. După ce face prăpăd aici trece prin livezile astea, exact pe mijloc, stânga, dreapta, 
demolează tot”, spune Victor Gîrniţă, expropriat. 
Victor Gîrniţă are 67 de ani şi se regăseşte pe lista localnicilor din Schela afectaţi de conducta de gaze care va 
alimenta patru ţări. Ca să poată trece conducta pe terenul său, trebuie să scoată câteva sute de pomi fructiferi. 
Mare i-a fost dezamăgirea când a fost înştiinţat de Transgaz câţi bani va primi pentru că va face lucrări pe 
terenurile sale. 
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„Avem aici 182 de metri pătraţi cu suma de 31 de lei”, spune el. 
Adică mai puţin de 20 de bani pentru fiecare metru pătrat de teren. În medie, indemnizaţia propusă de Transgaz 
este de până la 40 de bani pe metru pătrat. 
„De o mie de ori dacă pune mai mult și nu mă mulțumește, că nu se poate”, spune Victor Gîrniţă. 
„Ce să iei, că nu iei nicio pâine, nimic. E un pic de bătaie de joc”, spune o localnică. 
Pe lângă aceste indemnizații infime, compania de gaze va plăti și despăgubiri. Acestea vor fi calculate în funcție de 
tipurile de teren. În total, în Gorj, magistrala de gaze va traversa 5.500 de proprietăți. 
„În localitatea Schela, magistrala de gaze va afecta aproximativ 650 de proprietăți. Lucrările, programate să 
înceapă la data de 1 iulie, vor demara abia dupa 1 septembrie. Asta din cauza faptului că unele date din hârtii nu 
s-au potrivit cu cele din teren”, relatează Diana Speretoiu, jurnalist Digi24. 
„25% dacă este bună situația. Ca proprietari. Sunt proprietari morți trecuți acolo, sunt alții care nu au nicio 
legătură cu traseul conductei, s-au făcut vânzări și nu este situația reală”, spune Ana Vîlceanu, viceprimarul 
comunei Schela. 
Conducta va alimenta cu gaze Bulgaria, România, Ungaria și Austria. Prima fază a construcției presupune un 
gazoduct de la Podișor, județul Giurgiu, la Recaș, județul Timiș, în lungime de 479 de kilometri. Lucrările au 
demarat deja la începutul acestei luni. Traseul conductei în România: Giurgiu - Podișor - Corbu - Hurezani - Hațeg - 
Recaș - Horia / Județele: Giurgiu - Teleorman - Dâmbovița - Argeș - Olt - Vâlcea - Gorj - Hunedoara - Caraș-Severin 
– Timiș. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 România va cumpăra rachete de 164 de milioane de euro 
Robinetul de bani de la Ministerul Apărării se mai deschide pentru încă o achiziţie: un sistem de lansare de 
rachete antinavă pe care oficialii vor să-l cumpere cu 164 de milioane de euro. E o decizie prin care România caută 
să securizeze Marea Neagră, parte din planurile NATO, să se pună la adăpost de eventuale acţiuni ale Rusiei. 
Statul are şi în prezent astfel de sisteme. Dar sunt vechi de peste 30 de ani, nu mai fac faţă. 
 Ministerul Apărării precizează că sistemul va fi integrat în România. Îşi propune ca din valoarea totală a 
proiectului de investiţii, de aproximativ 164 de milioane de euro, o parte să se întoarcă în economia românească, 
printr-un contract de tip offset. 
MapN vrea ca firma care va fi declarată câştigătoare să realizeze în ţară o capabilitate industrială în domeniul 
militar, la care acţionar majoritar să fie o companie de stat. O unitate de producţie în care să fie fabricate 
componentele pentru sistemele de lansare rachete antinavă, dar să fie asigurate şi operaţiunile de întreţinere şi 
modernizare. 
În procedura de achiziţie se menţionează că la licitaţie pot participa numai firme din state membre NATO şi 
Uniunea Europeană. Pentru acest contract ar putea aplica mari producători de astfel de sisteme precum grupul 
francez MBDA, americanii de la Boeing Defense sau suedezii de la SAAB. 
Anul trecut, MBDA susţinea că vrea să asambleze în România inclusiv componente de sisteme de apărare pentru 
marina militară. 
Francezii promiteau că dacă vor obţine contracte de apărare, îi vor instrui pe specialiştii români la fabricile din 
Franţa, ca parte din ofertă. Tot anul trecut se zvonea că preşedintele Emmanuel Macron le-ar fi propus oficialilor 
de la Bucureşti un pachet în care erau incluse şi rachete Exocet de ultimă generaţie. 
Francezii susţineau că acest sistem poate fi instalat fie pe corvete, fie pe baterii de coastă. Adică exact ce caută 
acum MAPN să cumpere. 
Dar specialiştii în tehnică militară spun că nici modelul RBS 15 - al celor de la SAAB - nu e de ignorat. Aceste 
rachete antinavă echipează şi apără deja coastele Germaniei, Finlandiei, Suediei şi Poloniei. Pot fi lansate atât de 
la bordul navelor, iar o variantă certificată recent de germani arată că pot fi folosite şi împotriva ţintelor terestre. 
Ministerul Apărării susţine că are nevoie de achiziţia unui astfel de sistem care să apere zonele de coastă şi de 
litoral din cauua mişcărilor Moscovei şi a flotei ruse de la Sevastopol - care fac ca situaţia militară să rămână 
complicată în Marea Neagră. 
În prezent, Forţele Navale Române sunt dotate cu 4 instalaţii mobile de lansare, care au o vechime de peste 30 ani 
şi sunt de provenienţă ex-sovietică. 
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Toate sunt însă depăşite din punct de vedere operaţional şi tehnic, în raport cu sistemele altor state membre 
NATO care ar putea acţiona în Marea Neagră. 
Strategie de înzestrare a armetei române prevede achiziţii militare de 9,3 miliarde de euro pentru 10 ani. Mai 
mult de o treime din această sumă s-a dus pe contractul Patriot, atribuit americanilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 MAE cere Ucrainei să evite acţiuni care să fie interpretate ca elementele de intimidare 
Ministerul Afacerilor Externe a cerut ambasadorului Ucrainei în România, Oleksandr Bankov, informaţii despre 
percheziţiile făcute Centrul "Eudoxiu Hurmuzachi" din Cernăuţi şi a solicitat autorităţilor de la Kiev evitarea 
oricăror acţiuni de intimidare la adresa minorităţii române din Ucraina. 
”În cadrul unei întrevederi avute la 11 iunie 2018, la sediul MAE, la nivel de secretar de stat, au fost solicitate 
ambasadorului Ucrainei în România, Oleksandr Bankov, elemente suplimentare referitoare la circumstanţele 
efectuării de percheziţii la Centrul Cultural "Eudoxiu Hurmuzachi" din Cernăuţi. Cu acest prilej, partea română a 
subliniat necesitatea ca autorităţile ucrainene să asigure respectarea drepturilor persoanelor aparţinând 
minorităţii române din Ucraina şi să evite orice acţiuni de natură să ducă la încălcarea acestora sau care să fie 
interpretate ca elemente de intimidare”, informează MAE într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Serviciul de Securitate al Ucrainei (SBU) a efectuat luni, potrivit agenţiei de presă Bucpress.eu, percheziţii la 
Centrul cultural român 'Eudoxiu Hurmuzachi' din Cernăuţi şi în prezent anchetează conducerea acestuia pentru 
unele materiale care ar conţine "apeluri la încălcarea integrităţii teritoriale a statului" ucrainean. Potrivit site-ului 
web al SBU, este vorba de prezentarea unei hărţi a României Mari (care include şi nordul Bucovinei) în timpul unui 
eveniment public, desfăşurat la Cernăuţi, informează marţi portalul. 
Potrivit Bucpress.eu, SBU a descins luni la sediul unei organizaţii a etnicilor români din Cernăuţi, suspectată de 
difuzarea de literatură şi hărţi "care ar atenta la integritatea statului ucrainean", au transmis media ucrainene, 
între care agenţia de presă Interfax.ua.com. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ambasadorul Marii Britanii: Eu şi soţia mea, Adriana, vom părăsi România în curând după 4 ani fericiţi 
petrecuţi aici 
Ambasadorul Marii Britanii la Bucureşti, Paul Brummell, a declarat marţi că a discutat cu şefa DNA, dar nu este 
rolul lui de a comenta despre situaţia cu care se confruntă Kovesi, însă a precizat că lupta împotriva corupţiei şi 
stabilirea statului de drept, sunt sarcini importante. 
"Eu şi soţia mea Adriana vom părăsi România în curând după 4 ani fericiţi petrecuţi aici. (...) Mandatul meu în 
România se termină după 4 ani. A fost casa mea pentru 4 ani, m-am simţit foarte acasă aici în România, între 
prieteni, am călătorit peste tot. Am avut posibilitatea de a cunoaşte mai bine cultura României şi pentru mine a 
fost o onoare", a declarat ambasadorul Marii Britanii în România, Paul Brummel, la recepţia organizată cu prilejul 
zilei de naştere a Reginei Elisabeta. 
El a amintit şi de momente emoţionante din timpul mandatului său: ”Sunt foarte multe, de exemplu 2 ani la rând 
am dormit sub stele la Bucureşti pentru a atrage atenţia asupra celor care din păcate trăiesc fără acoperiş. De 
asemenea sunt foarte multe momente legate de ONG-uri britanice care lucrează aici, în România”. 
Brummell a dat asigurări că va rămâne prietenul României şi a recitat câteva versuri din „Doina”, de Vasile 
Alecsandri. 
"'Doină, Doină, cântec dulce, când te aud nu m-aş mai duce! Doină, doină, viers cu foc! Când răsuni eu stau în loc', 
dar, din păcate, nu pot sta în loc, şi voi rămâne prietenul vostru. (...) Din păcate, (...) mandatul meu în România se 
termină după patru ani, m-am simţit acasă, între prieteni, am avut posibilitatea să cunosc mai bine cultura 
României şi pentru mine a fost o onoare", a recitat ambasadorul britanic. 
Întrebat despre revocarea şefei DNA, Laura Codruţa Kovesi, el a refuzat să comenteze. 
"Nu este rolul meu de a comenta despre performanţa profesională a magistraţilor, este treaba autorităţilor. Pot 
să spun că lupta împotriva corupţiei şi stabilirea statului de drept este o sarcină importantă aici în România. 
Marea Britanie a fost întotdeauna gata să ajute. De exemplu, a mobilizat la Londra în 2016 un Summit mondial 
împotriva corupţiei. Fiecare an raporturile MCV au apreciat rolul DNA, DIICOT şi ANI în această luptă. Raporturile 
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MCV au înregistrat întotdeauna progres în domenii şi au subliniat că trebuie să fie mai mult progres. Este ceva 
important pentru România. Mandatul meu se termină acum, după 4 ani în România. Iubesc România şi cred că 
trebuie să fie optimistă. Sunt oameni care fac lucruri bune aici şi cred că progresul o să fie în continuare. Eu cred 
că românii sunt foarte inteligenţi, că vor ştii ce trebuie să fie făcut aici şi sper să facă progrese în continuare", a 
adăugat ambasadorul Paul Brummel. 
La recepţia oferită cu prilejul Zilei de naştere a Majestăţii sale Regina Elisabeta a II-a au fost prezenţi, printre alţii, 
preşedintele României Klaus Iohannis şi şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ACORD istoric. Macedonia îşi schimbă numele 
Premierul Macedoniei, Zoran Zaev, a anunţat marţi după-amiază ajungerea la un acord cu Grecia privind numele 
ţării sale, care se va numi "Republica Macedonia de Nord", relatează site-ul cotidianului Le Figaro. 
"Am ajuns la un acord. Avem o soluţie istorică. Acordul prevede folosirea denumirii Republica Macedonia de 
Nord", a declarat Zoran Zaev. 
Acordul, care intervine după disensiuni diplomatice de 27 de ani, va trebui aprobat de Parlamentul macedonean şi 
supus unui referendum. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 The New York Times: Ce s-a întâmplat la summitul Donald Trump - Kim Jong-Un şi de ce CONTEAZĂ / Wall 
Street Journal: Ce conţine DECLARAŢIA semnată de cei doi lideri 
Întâlnirea pe care preşedintele SUA, Donald Trump, a avut-o cu liderul nord-coreean, Kim Jong-Un, conţine o serie 
de angajamente în sensul îmbunătăţirii relaţiilor bilaterale şi, chiar dacă nu sunt prevăzute măsuri concrete, 
lansarea dialogului reprezintă un pas semnificativ, observă cotidianul The New York Times. 
Lansarea discuţiilor între Statele Unite şi Coreea de Nord reduce semnificativ riscul ajungerii accidentale la un 
război care s-ar putea solda cu milioane de victime. "Schimburile de opinii modifică atitudinile şi percepţiile în 
Coreea de Nord şi în SUA, astfel că un conflict militar devine din ce în ce mai puţin probabil. Acesta este un fapt 
major", constată NYT. 
Comunicatul comun conţine o serie de mesaje diplomatice şi, chiar dacă este lipsit de conţinut şi nu rezolvă 
probleme, cele două ţări rămân angajate în acest sens. Angajamentul preşedintelui Trump de suspendare a 
exerciţiilor militare din Coreea de Sud "are rolul de a reduce tensiunile şi a crea spaţiul necesar pentru concesii 
semnificative", subliniază NYT. 
"Preţul plătit de Statele Unite pentru aceste concesii este relativ mic. Totuşi, astfel de concesii pot fi oferite o 
singură dată, iar Washingtonul a primit relativ puţin în schimb. Analiştii politici cred că a fost pierdută 
oportunitatea de a fi obţinute concesii mai importante din partea Coreei de Nord, precum dezarmarea parţială şi 
inspecţii ample la obiective nucleare", atrage atenţia NYT. 
"Dacă obiectivul summitului a fost aducerea lumii mai aproape de soluţionarea crizei nord-coreene, acest lucru nu 
s-a întâmplat. Coreea de Nord nu a făcut niciun pas concret (...) spre dezarmare. Dar nici Statele Unite nu au făcut 
modificări concrete şi pe termen lung; decizia de suspendare a exerciţiilor militare poate fi anulată uşor. 
Întrevedrea a fost departe de promisiunile lui Donald Trump în sensul denuclearizării Coreei de Nord. Dar au fost 
evitate şi temerile analiştilor că Donald Trump ar putea retrage brusc trupele americane din Coreea de Sud (...). 
Totuşi, trebuie reiterată ideea iniţială: dialogul, chiar dacă îi consolidează poziţia lui Kim Jong-Un şi îi oferă 
concesii fără ca liderul nord-coreean să acorde multe în schimb, reduce semnificativ riscul unui război. Efectul se 
menţine doar atât timp cât dialogul continuă (...)", subliniază NYT. 
Wall Street Journal: Ce conţine Declaraţia oficială semnată de Donald Trump şi Kim Jong-Un 
La finalul întrevederii, Donald Trump şi Kim Jong-Un au semnat o Declaraţie comună. "Preşedintele SUA, Donald J. 
Trump, şi liderul nord-coreean, Kim Jong-Un, preşedintele Comisiei pentru Afaceri de Stat a Republicii Democrate 
Populare Coreea (denumirea oficială a Coreei de Nord -n.red.) au avut o primă întrevedere, istorică, în Singapore 
(...). Donald Trump şi Kim Jong-Un au avut un schimb de opinii complet, profund şi sincer pe teme asociate 
obiectivului stabilirii unor noi relaţii între SUA şi Coreea de Nord, cu scopul construirii unui regim de pace durabilă 
şi solidă în Peninsula Coreea. Preşedintele Trump s-a angajat să ofere garanţii de securitate Coreei de Nord, iar 
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Kim Jong-Un a reiterat angajamentul ferm privind denuclearizarea completă a Peninsulei Coreea", se arată în 
Declaraţia bilaterală, potrivit cotidianului The Wall Street Journal. 
"Statele Unite şi Coreea de Nord se angajează să lanseze noi relaţii bilaterale, în conformitate cu dorinţele 
popoarelor celor două ţări pentru pace şi prosperitate. SUA şi Coreea de Nord îşi vor uni eforturile pentru 
construirea unui regim de pace durabilă şi stabilă în Peninsula Coreea. Reiterând Declaraţia semnată la 
Panmunjom pe 27 aprilie 2018, Coreea de Nord se angajează să depună eforturi pentru denuclearizarea completă 
a Peninsulei Coreea. (...) Întrucât summitul reprezintă un eveniment istoric menit să pună capăt deceniilor de 
tensiuni şi ostilităţi bilaterale şi să deschidă drumul spre un nou viitor, Donald Trump şi Kim Jong-Un se angajează 
să implementeze rapid şi în totalitate prevederile acestei Declaraţii comune. Statele Unite şi Coreea de Nord se 
angajează să organizeze negocieri, coordonate de secretarul de Stat american Mike Pompeo şi de un oficial de 
rang înalt nord-coreean, în cel mai scurt timp, în scopul implementării rezultatelor summitului", se mai arată în 
Declaraţia comună. 
(Sursa: Mediafax) 
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